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Referat af skolebestyrelsesmøde på Hanebjerg Skole 

Onsdag den 13. oktober 2021 

Fysisk møde på afdeling Brødeskov 

Start kl. 19.00 (uden spisning, men med lidt sødt til kaffen). Aftenens møde er et kort møde, da vi har 

informationsaften for 0. klasserne fra kl. 17.00 – 18.30 

Er man forsinket til starttidspunktet kl. 17.30, så deltag via MS teams: 

Af hensyn til mødekulturen, så skal online-deltagelse/hybridmøde, hvor mødet også er fysisk, kun ske som 

en nødløsning - og her er man ”bare” med på en lytter. 

Husk, at dit bidrag er vigtigt til mødet - og at afbud til det ordinære møde, hvis nødvendigt, skal gives i så 

god tid som muligt. 

Til stede:  
Amalie, Silas, Rikke, Rikke, Sabine, Julie (online), Charlotte, Ane, Lisbeth, Charlotte,  
Jannick, Frank, Severine 

Afbud: Laila, Mathias, en rep fra elevråd 

 

Dagsorden 

0 Tid 
5 min 
(19.05) 

Titel og beskrivelse 
Velkomst, rammesætning for møderne og for 
bestyrelsens arbejde. 
Herunder punkter til evt.? 

Initieret af/ 
intro ved 
Amalie og 
Frank 

Dialog, 
orientering, 
Behandling, 
Beslutning 

1 
 

15 min 
(19.05-
19.20) 

Elevrådets punkter: 
Punkter og fokuspunkter fra sidste fælles 
Hanebjerg elevrådsmøde den 13. oktober. 
 

Affaldssortering:  
Der kommer nye skraldespande, som skal tages i brug 
med sortering af affaldet på skolen – sådan som 
elevrådet har kæmpet for, at skolen skulle på linje med 
resten af kommunens borgere.  
Vi er den første skole i kommunen, som igangsætter 
denne ordning pr. 1.1.22.  
Der er tilknyttet en miljøkonsulent, som skal hjælpe 
elever og personale med hvordan ordningen skal 
håndteres.  
Det anses som en stor sejr for elevrådet.  
 

Elevrådet v/ 
formand, 
næstformand  
og Frank 

O/D 
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Bod:  
Der ønskes større voksen-hjælp ved boden mht. 
køkultur.  
Derudover blev udvalget diskuteret. Der var stor glæde 
for kanelsnegle.  
Der blev talt madpakker. Mange gav udtryk for, at det 
var det mest brugte.  
Indholdet i disse kunne være et forældretema ..  
 
Genbrug:  
Det blev drøftet, at vi fik en tøjcontainer til opsamling 
og genbrug af glemmetøj. Her er meget i løbet af et 
år.  
 
Overgange:  
Elevrådet er optaget af, at der sker aktiviteter på 
tværs – og gerne et forløb/besøg obligatorisk pr. år pr. 
årgang. 
 
Oprydning på udeområderne:  
Det er altid et fælles ansvar.  
Ordning med oprydning på skift genindføres. 
Sekretærerne udarbejder klasselister til turnus-
ordning. 
 
Kortere skoledage:  
Elevrådet har lavet en ansøgning om kortere 
skoledage. Den tages op på næste møde.  
 
Spiseregler:  
Der er et ønske om, at der åbnes op for ikke at skulle 
spise i egen klasse de første 10-15 minutter af 
spisepausen.  
Det tages med videre til udskolingsteamet.  

 

2 15 min 
19.20 – 
19.35) 

Suppleantvalg til skolebestyrelsen 
 

- Opfølgende dialog om den sidste 
suppleantplads og afdelingernes mulighed for 
at præge den samlede Hanebjerg Skole  

- Hillerød Kommunes styrelsesvedtægt for 
skolerne er opfyldt – med en repræsentant pr. 
matrikel. 

- Indkommende kandidater. 
- Herefter dialog og udvælgelse på demokratisk 

vis. Medarbejdere har også stemmeret. 
 

Frank/Amalie 
og 
skolebestyrels
esrepræsenta
nter 

O/D/B 
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Der er to kandidater:  
 
Forældre Søren fra Uvelse. 
 
Forældre Per fra Brødeskov mellemtrin + Udskolingen  
 
Per blev efter drøftelser mellem SKBs-medlemmer 
valgt til suppleantposten. 
Stor tak til begge for at vise interesse og for deres 
motiverede ansøgninger. 
 
Frank giver begge kandidater besked.  
 

3 30 min 
(19.35 – 
20.05) 
 
Herefter en 
kort pause 

SKB-udvalg for ”overgange og samarbejde på tværs 
af matrikler”. 
Ledelsen fremlægger nuværende indsatser ved 
overgange og brobygning.  
Herefter dialog om prioriteringer, ideer m.v. –inden 
endelig nedsættelse af arbejdsgruppe med 
medlemmer fra skolebestyrelsen, medarbejdere og 
ledere.  
 
Input fra SKB:  
 

- Husk også de fælles ferieuger også kan anses 
som overgangsarbejde, da elever er blandet 
fra alle tre matrikler 

- Aktiviteter behøver ikke være store – små 
besøg kan også være værdifulde.  

- AKT-teamets indsats på 6. må meget gerne 
være jævnlig for at lette overgangen til 7.  

- Sprogundervisningen vil opleves mere tryg, 
hvis man kender hinanden bedre 

- Vigtigt, at aktiviteter starter helt nede i 
indskolingen – fra 0.  
og igen fra børnehave til 0. som tidligere 

- Aktiviteter på tværs giver ikke kun elev-
fællesskab – men også voksen-fællesskab 

- Kunne forældre også komme på besøg på 
tværs for, at der opleves tryghed?  

- Skift af location af HFO i ferieugerne? 
- Konkurrencer på tværs mht. eksempelvis mht. 

affaldssortering/indsamling eller lignende 
 

 
 

Charlotte og 
Jannick 

O/D/B 
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Rikke, Julie, Charlotte og Jannick fortsætter som 
arbejdsgruppe.  
Punktet tages op igen på næste møde.  CM og JJ 
indkalder arbejdsgruppen til et møde inden næste 
skolebestyrelsesmøde. 
 

  Herefter tak til elevrådets formandskab   

4 30 min 
(20.10 – 
20.40) 

Ledelsens punkter/ skolebestyrelsens tilsynspunkter: 
Covid-19-status: 

- Smittetilfælde og håndtering:  
Der har været et smittetilfælde på Gørløse. 
Her hos personalet. Dette påvirkede driften, 
da elever ikke blev sendt hjem.  
 

- Statslige udmeldinger + KL vejledninger og 
rammer.  
Der er igen blevet lavet testlokale igen på alle 
tre matrikler.  
 
Ledelsen følger op på udmeldinger om 
hvorvidt forældre må komme/ikke komme i 
HFOen.  
 

Ansættelser:  
- Skoledel: - 
- HFO: - 

 
Indsatser på udvalgte årgange/afdelinger:  

 
- Hvad rører sig på Gørløse, Brødeskov og 

Uvelse? 
 

- Gørløse: Ingen særlige indsatser. God 
motionsdag på vej.  

- Brødeskov: Musikpauserum er åbnet og er 
medstyret af elever.  
Trivselspatruljer er skudt i gang. Super 
positivt.  
Særligt fokus på 7. årgang. Her skal altid være 
et øget fokus grundet nye klasser. Denne 
årgang ser vi dog har brug for ekstra fokus 
mht. kulturarbejde mod større forståelse for at 
være en del af et fællesskab – med respekt for 
hinanden. AKT er inde over – ligesom lærerne 
er rykket sammen om at arbejde med 
årgangen.  

Lederteamet O/D 
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- Uvelse har åbnet skolen for forældre igen.  
Børnehave er flyttet midlertidigt ind på 
afdelingen.  
 

Årshjul 21/22 (vedlagt): 
 

5  Reformprogram for Folkeskolerne i Hillerød 
Kommune.  
Orientering om reformprogrammet og dialog om 
muligheder og afledte konsekvenser. 
 
Udskydes til nov/dec. Måske et emne til 
KontaktforældreForum 

Frank O/D 

6 15 min 
(20.40 – 
20.55) 

Evt.  
- Deltagelse på dialogmødet den 26. oktober? 

Amalie, Frank, Severine, andre er velkomne! 
 

- Listen af medlemmer i SKB opdateres på 
hjemmesiden. 
 

- Forældrehenvendelse til Amalie om 
fraværsregistrering:  
Ledelsen skal følge op på registrering af 
fravær ved idræt – gældende ved glemt tøj, 
manglende deltagelse eller reelt fravær ..  
Hvad er fravær og hvordan registreres det? 
 

Amalie  

   
 

  

     

Husk at notere kalenderaftaler 

 

Bilag: Årshjul samt folder om Reformprogrammet 

Udestående emner/ønsker til fremtidige agendaer? 

Færdiggørelse af Princip for indskrivning, sammenlægning, klassesplitning og overflytning på Hanebjerg 

Skole. 

Arbejdende udvalg: 

Klima-udvalg: formandskabet i elevrådet, Frank og Alex (lærer) 

 


